
 

ZÁPIS ze zasedání Studijní komise Akademického senátu FSV UK 
čas konání: 11. 11. 2024, 9:00 - 11:30 
místo: online 
přítomni: Martin Štoll, Michael Benda, Michal Malý, Marcela Konrádová, Petra Koudelková, 
Aneta Kopčanová, Michal Červinka, Magdalena Mouralová, Michael Drašar  
Omluveni: Tereza Bartáková 
Hosté: Petr Bednařík, Malvína Krausz Hladká  
 
Projednávané body: 
 
1. Volba předsedy/předsedkyně a místopředsedy/místopředsedkyně Studijní komise.  
 
Michal Červinka a Marcela Konrádová navrhli jako předsedu Martina Štolla. Následně 
proběhla veřejná volba s výsledkem: 
přítomných v daný okamžik 7 
pro návrh: 6 
proti 0 
zdržel se 1 
Martin Štoll byl zvolen předsedou Studijní komise. Všem poděkoval za důvěru a vyzval k 
volbě místopředsedy/místopředsedkyně. V návrzích padala jména Aneta Kopčanová, Michal 
Malý, Magdalena Mouralová a Michael Benda, přičemž první tři nominaci odmítli. Proběhlo 
hlasování o Michaelu Bendovi s výsledkem: 
přítomných v daný okamžik 7 
pro návrh: 6 
proti 0 
zdržel se 1 
Michael Benda byl zvolen místopředsedou Studijní komise a poděkoval za důvěru.  
 
2. Proděkan pro akreditace a kvalitu studia  
Slovo dostal proděkan pro akreditace a kvalitu studia PhDr. Petr Bednařík, Ph.D. Představil 
agendu, která pod něj spadá, a nastínil výhled předkládaných akreditací - v následujících 
měsících se chystají dvě. Zároveň vysvětlil některé souvislosti změn, které nás jako fakultu 
čekají v návaznosti na změny ve vysokoškolském zákoně.   
 
3. Agenda bývalé i současné Studijní komise - hodnocení a výhledy 
M. Štoll, doplňován M. Červinkou představili novým členům a členkám komise, jakou roli 
Studijní komise hraje, jakou má agendu, sdíleli si navzájem i harmonogram agend, které v 
průběhu roku přicházejí na řadu.  
Oba představili i témata, kterými se zabývala předchozí Studijní komise. Obzvlášť zmíněna 
a vyzdvižena byla role Centra jazykové a pedagogické přípravy (a zejména L. Poslušné) 
a spolupráce komise s Pracovní skupinou pro rozvoj pedagogických schopností (M. 
Krausz Hladká). Téma hodnocení studia, resp. zpětné vazby M. Červinka rozvedl 
podrobněji, neboť právě on pracuje na úrovni univerzity na nové podobě studentské zpětné 
vazby.  
Rovněž byly předestřeny změny, které bude muset studijní komise probírat 
(implementace upravených předpisů, přípravy pro reakreditace, otázky doktorského 
studia…). 



 

 
4. Zpráva z Rady vysokých škol  
Michal Červinka seznámil přítomné s vývojem jednání na Radě vysokých škol. Zároveň 
sdělil, že se stal členem Studijní komise AS UK.   

- od 1. 3. 2025 je platná novela VŠ zákona a přináší řadu změn, nejen v oblasti 
doktorského studia, ale v otázce nostrifikace předchozího vzdělání, přináší novou 
možnost pro studenty snadného přestupu mezi studijními programy.  

- Vznikne nový Národní akreditační úřad (od 1. 7. 2025) 
- Probíhá debata o dalších změnách směřujících k případnému novému VŠ zákonu. 
- Na jednání RVŠ přišel i pan prezident Pavel. 

 
M. Červinka krátce informoval o úspěšné konferenci o zahraničním studiu v ČR, která 
proběhla, a poděkoval Malvíně Krausz Hladké za výborný aktivní příspěvek na konferenci. 
     
5. Proděkanka pro studijní záležitosti 
Slovo dostala proděkanka pro studijní záležitosti PhDr. Malvína Krausz Hladká, Ph.D., 
představila novým členům a členkám svoji agendu a také priority, kterými se nyní zabývá. 
Mezi nimi je právě ona zpětná vazba, implementace změn z novely - které by měly platit 
od 1. 10 2026, tedy máme na to na fakultě rok a kousek. 
Také zmínila cizojazyčné programy, které má na starosti, a v další debatě si komise 
potvrdila, že je to pro naši fakultu jedna z velmi úspěšných oblastí, která je jako úspěšná 
hodnocena i zvenku. A není to jen otázka rozpočtu fakulty, mezinárodní komunita, jakou 
pěstujeme na fakultě, je zcela mimořádně silná - i na rozdíl od ostatních fakult UK. 
Téma přestupů mezi studijními programy komentoval i M. Štoll jako garant největšího 
programu na FSV. Určitě by přivítal možnost diskuse mezi garanty a to nejen na FSV. 
 
6. Informace o Radě pro vnitřní hodnocení UK 
M. Štoll vysvětlil úlohu Rady pro vnitřní hodnocení, její strukturu a způsob jednání, a sdělil 
nejen své dojmy, ale také témata, která RVŠ v současné době řeší. Informoval také o tom, 
že byl zvolen jako pozorovatel RVH pro jednání mezinárodního panelu Hodnocení 
tvůrčí činnosti za humanitní a společenské vědy. 
 
7. Různé:  
M. Benda reprodukoval žádost studentů IKSŽ o dřívější zveřejňování rozvrhu.  
M. Štoll vysvětlil, že je to záležitost domluvy garantů s “rozvrhářem” a nadnese to na vedení 
IKSŽ jako podnět. Je to řešitelné velmi jednoduše. 
 
 
Termín příštího zasedání 10. 4. 2025 v 9:00 ONLINE. 
  
Zapsal M. Štoll, 6. 3. 2025 


